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Bezetting grote vakantiehuizen op het platteland  -  Update coronamaatregelen

Op het Vlaamse platteland zitten vele uitbaters van grote vakantiehuizen met de handen 
in het haar. Door de aanhoudende maatregelen die van kracht blijven door het coronavirus 
is het vandaag nog steeds niet mogelijk om in privéverband met meer dan 15 personen 
een vakantiehuis af te huren. Rekening houdend met de grote investeringen die de 
uitbaters hebben moeten doen om deze grote vakantiehuizen te kunnen verhuren, kunnen 
ze de immense onderbezetting van de afgelopen maanden en de onzekerheid voor de 
toekomst zeker missen.

In haar antwoord op een vraag om uitleg in de Commissie voor Buitenlands Beleid, 
Europese Aangelegenheden, Internationale Samenwerking en Toerisme van 14 juli 2020 
gaf de minister al aan dat de regel van 15 personen in privéverband de enige juiste 
interpretatie was van de maatregelen die door de Nationale Veiligheidsraad werden 
opgelegd. Toch stelde de minister dat ook de uitbaters van de grote vakantiehuizen 
perspectief verdienen en dat zij hierop is blijven aandringen.

Tijdens de laatste Veiligheidsraad van woensdag 23 september werd onder meer 
perspectief geboden aan uitbaters van feestzalen, die mits het naleven van de 
afstandsregels opnieuw feesten mogen organiseren. Dit is een goede zaak aangezien 
hiermee een evenwicht wordt gezocht tussen de zeer noodzakelijke 
gezondheidsmaatregelen en de economische sectoren, die zich hebben voorbereid om de 
komende weken en maanden te kunnen blijven werken in deze nieuwe realiteit. Rond de 
vakantiehuizen heerst jammer genoeg nog steeds heel wat onzekerheid en is er een gebrek 
aan perspectief. Ook deze sector wil terug opstarten onder strikte voorwaarden.

1. Blijft de regel van 15 personen behouden als maximumbezetting voor het afhuren van 
vakantiehuizen in privéverband? Is er hier perspectief op verandering van deze regel 
onder strikte voorwaarden?

2. Heeft de minister de situatie van de vakantiehuizen aangekaart richting de Nationale 
Veiligheidsraad en de expertengroep Celeval? Welke acties heeft de minister verder 
nog ondernomen in dit dossier?
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1. De maximumbezetting van 15 personen waar u naar verwijst is helaas niet meer 
actueel. Zowel na de Nationale Veiligheidsraad van 27 juli 2020 als na de 
Overlegcomités van 6 en 16 oktober 2020 werd deze maatregel terug verstrengd. 

Sinds 9 oktober 2020 (en dit momenteel tot en met 18 november 2020) is, wanneer 
gasten in privéverband reizen, het maximum aantal personen in een vakantiewoning 
beperkt tot het huishouden en maximum 4 andere personen (kinderen jonger dan 12 
jaar niet meegeteld) waarbij iedereen daarbij moet waken over het naleven van de 
aanbevelingen omtrent “de nauwere contacten”.

De beslissing of en wanneer deze regel terug zal worden versoepeld wordt, zoals u 
weet, niet door mij genomen maar op federaal niveau. 

2. Ik heb dit probleem inderdaad al aangekaart bij de expertengroep en de 
Veiligheidsraad. 

Echter, de regels waaraan vakantiewoningen (en toeristische logies in het algemeen) 
moeten voldoen, maken vaak deel uit van een groter kader waardoor versoepelingen 
dus een impact hebben op veel activiteiten en maatregelen. 

De huidige regel voor vakantiewoningen is bijvoorbeeld dezelfde als de regel die geldt 
voor privébijeenkomsten thuis. 

Niettemin ben ik net als u van mening dat er voor deze uitbaters een perspectief moet 
komen. Deze problematiek doet zich bovendien niet alleen bij grote vakantiewoningen 
voor, maar ook bij jeugdverblijven, hostels met slaapzalen, enz.

Ik hoop net als u dat de situatie zo evolueert dat dit kader terug versoepeld kan 
worden. De gezondheidssituatie moet hierbij echter de prioriteit blijven. Ik vertrouw 
hiervoor op de experten om de juiste aanbevelingen te doen of beslissingen te nemen. 

In tussentijd, totdat de vakantiewoningen terug op een min of meer normale manier 
kunnen werken, pleit ik voor afdoende steunmaatregelen om de getroffen 
ondernemers door deze crisis heen te slepen. Op 19 oktober had ik reeds een overleg 
met de logiessector om te kijken welke maatregelen nodig zijn. Ondertussen heeft de 
Vlaamse Regering ook al principieel beslist om het Vlaams Beschermingsmechanisme 
te verlengen en het steunpercentage te verhogen.  


